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Referat af møde i DOF Københavns bestyrelse den 13-03-2024 kl. 17.00 i 
salen Hyltebjerggård, Linde Allé 33, Vanløse 

Tilstede var: Stefan Stürup, Hovedbestyrelsen. Søren Peter Pinnerup, best. Roskilde, Arne Borg, 
Seniorudvalget, Bjarne Andersen, Seniorudvalget. Ask Emil Selmer, best. København, Nicolai 
Halvorsen, best. København. Ole Vesterlund, best. København, Ingelise Aarøe Pedersen, formand, 
best. København, David Collinge, best. København, Alice Nørhede, best. København. Christian 
Christiansen, kommende bestyrelsesmedlem. Hans Meltofte, i egenskab af foredragsholder ved 
efterfølgende Generalforsamling.  

Afbud fra: Torben Dyhrberg, best. København, Frands Jensen, best. København, Tue Brix, best. 
København 

1. Valg af ordstyrer, referent 
Nicolai Halvorsen, ordstyrer. Alice Nørhede, referent. 

2. Kommentarer og opfølgning til sidste møde den 22-02-24 
Ingen. 

3. Økonomi 
Der foreligger endnu ikke et færdigt regnskab for DOF Kbh., da man følger hovedforeningens 
regnskabspraksis. 
Vedr. budget 2024: Seniorudvalget ønsker flere penge til arrangementer. ILAa redegjorde for planer om 
opførelse af et fugleskjul på Sydmøllevej, hvor Naturstyrelsen muligvis kan medfinansiere. 

4. Nyt fra Naturpolitisk Udvalg, grønne råd, brugerråd m.m. 
ILAa orienterede fra møder med NST om bl.a. deres planer for urørt skov og opfordrede endnu engang 
om at melde ind til PAS PÅ- kortene vedr. position for rovfugle -, spætte-, ravne-, ugle-reder. 
AN fortalte kort om initiativer fra Grønt Råd i Egedal Kommune, hvor man havde haft temamøder om 
kommunens Natura 2000-initiativer og Klimaplan 2045. 
NH er medlem af Grønt Råd i Københavns Kommune, hvor der arbejdes med vandplaner og meget 
andet. Desuden holdes der fra Naturpolitisk Råd DOF Kbh. øje med Nordhavn, Lynetteholmprojektet, 
Vindmøller i Øresund og meget andet.  
ILAa: I Københavns Kommune er der reelt ikke sket noget på biodiversitetsfronten i de sidste 3 år. 
SS kunne fortælle fra Grønt Råd i Dragør, hvor man havde orienteret om DOFs holdning til forslag om 
diger ved forlandet ved Søvang og i Hvidovre Kommune, der er i fare for store oversvømmelser ved 
udsigten til klimaforandringer. Københavns og Tårnbys Kommuner kan ligeledes forvente store 
problemer i fremtiden. 
 
5. Nyt fra øvrige DOF-udvalg, - grupper m.m. 
Fra DOF Travel: Der er nu endelig gang i salget af storturene, og ligeledes er busture og fugleture i 
Europa er på samme niveau som før Corona. Der er fin tilslutning til foredragene, især Seniorgruppen 
har stor succes med deres arrangementer ml. 13-15, hvor det sociale også har stor betydning. 
Desuden ligger lokalet lige ved siden af tog/metro. I Roskilde havde man – lige som i København – et 
godt og fornøjeligt foredrag med Christian Hjorth. 

6. Webmasterorientering 
AES orienterede om den nye hjemmeside, der holdes så enkelt som muligt. Der var forslag om at 
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lægge det gamle PICA (tidsskrift for DOF Kbh.) på hjemmesiden – det er lidt svært at finde en 
fuldkommen kollektion, men der vil blive gjort en indsats. DOF Kbh.s Facebook har ca. 1700 følgere. 

7. Igangværende sager og aktiviteter 

a. Der blev orienteret om Fugletur for handicappede til Villahøj, arrangeret i samarbejde med 
Naturcenter Amager. 
b. Vi er med til at opspore rævegrave på Kalvebod Fælled. 
c. Vi tæller ynglefugle i Carstensen Have. 
d. Fuglestemmekurset med Jan Kiel er et tilløbsstykke, 20 deltagere og 6 på venteliste. 
f.  SPP: Roskilde arrangerer ture til Hedeland, nemlig nattergaleture med Veteranjernbanen.  
g. Ørnens Dag ved Hejresøen, som i år specielt fokuserede på børnene i DOF Kbh., var en stor succes. 
Det samme må siges om Roskildes sædvanlige arrangement i Jyllinge, hvor man så hele 7 havørne! 
h. Desuden blev der orienteret om aktiviteter med spejdere i Østre Anlæg, om ture med 
Hjerteforeningen i Egedal og om behersket rydning af opvækst i Maglemosen. 

8. Nye sager og aktiviteter  
a. ILAa efterlyste flere deltagere fra DOF Kbh. i boligbirdingprojektet.  
b. NH orienterede om et forslag fra Henning Heldbjerg om, at man et år koncentrerede ét tælleprojekt 
om ynglefugle fra én bestemt helt almindelig fugleart og indrapporterede det til DOFbasen. Her 
mangler man oplysninger om ynglefugle for f.eks. solsort, skovspurv, husskade o.s.v. Henning havde 
især fokus på ynglende bysvaler i Københavnsområdet. Hans Meltofte gjorde opmærksom på, at det 
var vigtigt at være sikker på, at sådanne projekter blev bearbejdede. Han savnede især nattællinger i 
DOFbasen. Men det er klart, at sådanne projekter kunne medvirke til at belyse biodiversitet i 
Københavnsområdet. 

9. Henvendelser til og fra bestyrelsen siden sidst 

a. Indstilling af repræsentanter til Naturnationalparkbestyrelser o.l.: Søren og Solveig er indstillet som 
repræsentanter for Bidstrup Skovene.  
b. Der er ansøgt og bevilget en stige til opsætning af fuglekasser i Jonstrup Vang og Hareskoven. 
c. Desværre en sag om uglevandalisme (fældning af træ med rugende skovhornugler). 

Oversigt over planlagte møder og arrangementer 
Johannes Bang d. 17. april kl 19.30 om et liv som ringmærker. 


